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De zestienjarige Westert noteerde
haar record in haar tweede sprong
van de avond. Heel even dreigde ze
de stok niet over het ‘dode punt’ te
krijgen, maar door even in de stok
te blijven hangen kon ze dat voor-
komen. Vervolgens vloog ze naar
de nieuwe recordscore. Het was
voor Westert haar vijfde dagtitel.

Met een persoonlijk record van
16,23 meter ging Westert het sei-
zoen in met de gedachte dat een
Nederlands record binnen haar
mogelijkheden zou moeten liggen.
Het gebeurde maandag in IJlst. ,,Ik
tocht dat ik efteroer falle soe”, zo
zei de gymnasiumleerling (zesde-
jaars) aan het Bogerman College.
,,Ik wachte efkes en doe koe ik
dochs noch nei de oare kant kom-
me.” Met het Nederlands record
zijn voor Westert nog niet alle
wensen in vervulling gegaan. ,,Sti-
kem hoopje ik it earste famke te
wêzen dat oer de santjin meter
springt.”

Negen persoonlijke records

Onder ideale omstandigheden
sprong het fierljeppersgilde in IJlst
het ene na het andere persoonlijk
record. In totaal waren het er ne-

gen. Het meest in het oog springen-
de record kwam op naam van Bau-
ke de Jong uit Parrega. De Jong
sprong met 20,10 meter voor het
eerst in zijn carrière over de 20
meter. Het was goed voor de aller-
eerste dagzege in De Jongs carrière.

De Jong hield met zijn zege een
mooie traditie in stand, want hij
was alweer de elfde fierljepper die
dit seizoen een wedstrijd in de
Topklasse won. De wedstrijd in IJlst
was de twaalfde dit seizoen. Alleen
klassementsleider Oane Galama
won twee wedstrijden. In IJlst
kwam Galama niet in de buurt van
de winnende afstand. Zijn twee-
lingbroer Ysbrand Galama deed dat
wel. Met 20,07 meter en 20,03
meter moest hij de winst net aan
De Jong laten. ,,En dat gun ik Bau-
ke fan herte’’, zo liet hij en public
weten. Met 20,02 meter eindigde
Nard Brandsma op een derde
plaats. De regerend Fries kampioen
maakte in IJlst zijn rentree na een
paar weken rust. Hij sloeg de finale
nog wel over.

Bij de junioren pakte Wisse Broek-
stra uit Tzummarum zijn achtste
dagtitel. Broekstra sprong met
20,42 meter een schansrecord. Met
zijn sprong bleef hij slechts elf
centimeter verwijderd van het
Fries juniorenrecord van Rutger
Haanstra. Het was voor Broekstra
geen persoonlijk record. Dat staat
op 20,72, een afstand die Broekstra
sprong in de jongenscategorie.

Bij de vrouwen won Inger Haanstra
uit It Heidenskip haar eerste dagti-
tel dit seizoen met een afstand van
14,68. Bij de jongens greep Auke
Jan Jilderda uit Burgum in een
nieuw persoonlijk record van 17,14
meter zijn vierde seizoenszege.

Hanneke Westert springt
Nederlands record bij de
meisjes op nieuwe schans

IJlst | Fierljepster HannekeWes-
tert uit Sneek heeft maandag-
avond op de nieuwe schansen
van IJlst een nieuw Nederlands
meisjesrecord gesprongen. Met
haar 16,78 meter sprong ze 21
centimeter verder dan Marrit
van der Wal op 4 augustus
2014. De fierljepster uit It Hei-
denskip deed dat ook in IJlst.

FIERLJEPPEN

Edward Jorna

Het festival wordt voor de twaalfde
keer gehouden ter ere van de Euro-
pese dag van minderheidstalen.
Jansma (1980) woont in Harlingen
en dicht zowel in het Fries als in
het Nederlands en is naast dichter
ook beeldend kunstenaar. Z’n du-
butbundelWa’t tate seit moat ek
shisky sizze kwam uit in 2008.

Jansma publiceert geregeld in lite-
raire tijdschriften en won al vier
keer de Rely Jorritsmaprijs. Jansma
combineert zijn werk graag met
andere kunstvormen. Zo schreef

hij de tekst van de theatrale audio-
wandeling ‘It gelok fan Fryslân’
van Tryater.

Momenteel is zijn werk te beluiste-
ren in het project Sprekende Ste-
nen, waarbij verhalen over een-
zaamheid via een qr-code zijn te
beluisteren in het centrum van
Leeuwarden.

Eerdere Friese afgevaardigden naar
het Transpoesiefestival waren
onder meer Janneke Spoelstra
(2018), Elmar Kuipers (2019), Nyk
de Vries (2020) en Cornelis van der
Wal (2021).

De dichter voor het Transpoesiefes-
tival wordt aangewezen door it
Skriuwersboun, de vereniging voor
Friese schrijvers en dichters.

Sytse Jansma voor Fryslân
naar dichtersfestival

Harlingen | Sytse Jansma zal
Fryslân vertegenwoordigen op
het Transpoesie Poëziefestival
in Brussel. Hij treedt 26 en 27
september op tijdens het festi-
val voor minderheidstalen.

Voordat Veenstra – tevens burge-
meester van De Fryske Marren –
uitgebreid ingaat op het voornemen
van het kabinet moet hem eerst iets
van het hart: er is op dit moment
nog niks concreet. De brief die vrij-
dag werd verstuurd, bevat slechts
een aanzet tot een wetsvoorstel dat
na de zomer wordt ingediend. ,,Pas
als we weten wat daar in staat, kun
je vaststellen wat het gevolg voor
Fryslân is.”

Tot die tijd zijn de meeste uitspraken
gestoeld op vermoedens. ,,Maar in
het algemeen kun je wel zeggen dat
Noord-Nederland en Fryslân tot op
heden altijd hun aandeel in de vluch-
telingenopvang hebben gepakt.
Daarom verwacht ik niet dat er
straks opeens een grote nieuwe op-
gave bij komt. We doen al zoveel.”

Twee varianten

Het kabinet denkt aan twee manie-
ren ommeer druk uit te oefenen, zei
staatssecretaris Van der Burg. Zo kan

het aan provincies vragen om een
bepaald aantal asielzoekers op te
vangen om dat vervolgens samen
met de gemeenten te gaan regelen.
Een andere variant is dat de wens
van Den Haag door Gedeputeerde
Staten wordt besproken, de provin-
cie vervolgens de mogelijkheden
daarvoor aangeeft aan de staatssecre-
taris, die dan de knoop doorhakt.

Veenstra denkt dat eerstgenoemde
scenario het meest reëel is. ,,Een
manier van werken die we in Fryslân
sinds jaar en dag gewend zijn, dus
daar komen we vast wel uit. Ik maak
me meer zorgen over andere aspec-
ten van het asielprobleem.”

Vluchtelingen uit Oekraïne

Daarbij doelt hij onder anderen op
het vinden van voldoende opvanglo-
caties voor vluchtelingen uit Oekra-
ine. ,,Dat zijn bijna allemaal mensen
die uiteindelijk weer terug willen
naar hun land van herkomst en
nooit in aanmerking zullen komen
voor een verblijfsvergunning.”

Ondertussen ligt er ook voor het rijk
een schone taak, vindt Veenstra.
,,Want als Den Haag het COA (Cen-
traal Orgaan opvang asielzoekers,
red.) voldoende financieel toerust,
dan kunnen zij in plaats van enkele
grote opvanglocaties meer kleinscha-
ligere plekken creëren. Daarvoor
zullen gemeenten sneller zeggen:
het kan wel bij ons.”

De Vereniging van Nederlandse Ge-
meenten (VNG), waaronder de VFG
valt, komt later deze week met een
reactie op het plan van het kabinet.

Vluchtelingen bij het asielzoekerscentrum in Drachten. Foto: Jilmer Postma

Opgave voor Fryslân ‘niet
veel groter’ door asielwet
Burgemeester Fred Veenstra vindt plannen Van den Burg veel

lijken op manier van werken in Fryslân

Noord-
Nederland
en Fryslân
hebben
altijd hun
aandeel in
de opvang
gepakt

Fred Veenstra

Joure | Een wet die gemeenten
verplicht om samen voldoende
asielzoekers op te vangen is voor
Fryslân vermoedelijk geen grote
nieuwe opgave. Dat zegt voorzit-
ter Fred Veenstra van de Vereni-
ging van Friese Gemeenten (VFG)
in reactie op het plan dat staats-
secretaris Eric van der Burg
(Asielzaken) vrijdag bekend-
maakte. ,,We werken hier al ja-
ren zo.”

VLUCHTELINGEN

Lars Goerres


